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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani.

Az interpelláció címzettje az egészségügyért viselt felelősségi körében: Dr. Kásler Miklós, emberi 
erőforrások minisztere

Az interpelláció címe: "Családbarát Egészségügy"

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, hogy az alább csatolt kérdésemre válaszolni szíveskedjék.



Tisztelt Miniszter Úr! 

 

Orbán Viktor évértékelőjében több, családbarátnak nevezett intézkedést jelentett be. 

A téma komolyságához mérten kifejezetten kevés ideje volt erre a miniszterelnök 

úrnak, ez látszik abból is, hogy az egészségügyet szóba se hozta. Így érdemes az 

Országgyűlés előtt vetni egy rövid pillantást arra, hogy milyen családbarát 

intézkedésekkel segítette a magyar családokat a kormány az egészségügy területén: 

 

- Először is a kormány növelte az állami gondoskodás jelentőségét az 

egészségügyi intézményekben. Ezt úgy sikerült elérniük, hogy a kormány 

fukarsága miatt kialakult kórházi fertőzések következtében több ezer ember 

kezelésének az ideje vált hosszabbá, állapot pedig súlyosabbá, sokszor 

halálossá, amelynek következtében a kórházak hosszabb időn keresztül 

gondozhatták a betegeket és az aggódó családtagok is gyakrabban látogatták 

meg beteg rokonaikat, mivel a rokonok újonnan, a fertőzés következtében 

kialakult állapota súlyosabb volt, mint amivel bekerült. Igazán családbarát lépés 

ez a kormány részéről! 

 

- A kormány ezen felül a nyitott kórház elvét is sikerrel érvényesítette. Ez az elv 

a gyakorlatba úgy valósul meg, hogy az intézményen belül ott aludhatnak a 

beteg gyermekek szülei, ahol csak tudnak! Jellegzetesen ilyen hely az ágy 

melletti padló, a pad, vagy a roskatag szék. Nem kell azonban aggódni! A 

pénzhiány miatti rossz tisztasági állapotok mellett a kórházi kórokozók a 

fekvőhelyeken is igazi társaságot jelentenek, akikkel új barátságok és 

kapcsolatok születhetnek, annak érdekében, hogy pár nappal később a szülő, 

immár betegként, a gyermeke melletti szobában feküdhessen egy ágyban. Ha 

ez nem erősíti a családi összetartozást, akkor semmi! Gratulálhatunk a 

kormánynak! 

 

- Helyi szinten, az alapellátásban is odafigyel a kormány a családra. Ugyanis 

megfigyelve a gyermekorvosok korfáját azt láthatjuk, hogy a gyermeket 

pontosan ugyan az a gyermekorvos ápolja aki korábban a szülőt, vagy akár 

még a nagyszülőt is ápolta, mikor ők még gyermekek voltak. Mivel a házi 

gyermekorvosi körzetek sokszor előbb zárnak be teljesen, minthogy abba 

orvost találnának ezért ez a tendencia csak erősödni fog! Ez segít, hiszen azzal, 

hogy a házi gyermekorvos már lassan a család részévé válik nő a családok 

mérete, ezzel ereje. Sőt, a gyermekek száma is nőni fog, hiszen a házi 

gyermekorvos gyereke már több családban is elszámolható lesz, a kormány 

statisztikusainak legnagyobb boldogságára. 

 

 

Fentiekre tekintettel kérdezem miniszter urat: 

 



1) Ha már a megelőzésért keveset tesznek, kiterjesztik-e a CSOK-ot, hogy az 

a kórházban található kórokozók számára is elérhetővé váljon kémcső-lakás 

vásárlására, segítve ezzel azt, hogy a kórokozók rendezett körülmények 

között éljenek és ne legyenek hajléktalanok?  

2) Tervezik-e a családok hálózsák-vásárlási programjának beindítását, hogy 

kényelmesebbé tegyék a nyitott kórházakat? 

3) Tervezik-e az SZJA elengedését azoknak a házi gyermekorvosoknak, akik 

egy család 4 generációját is ápolták már? 


